

'Kerjasama universiti-industri perlu untuk pertumbuhan ekonomi'

Ricardo Unto

DE 25.7.2019 3

KOTA KINABALU: Pada hari ini pengetahuan-berdasarkan masyarakat, kerjasama universiti-industri (IUC) diperlukan untuk pertumbuhan ekonomi, kata Menteri Pendidikan dan Inovasi Datuk Dr Yusof Yacob.

Beliau berkata, dengan melangkah lebih jauh daripada perniagaan teras penyelidikan dan pengajaran, IUC membangun misi ketiga, untuk mengkomersialkan pengetahuan akademik.

"Ianya boleh dilihat melalui program pendidikan berterusan, paten, pejabat pemindahan teknologi, taman sains atau inkubator," katanya semasa merasmikan Persidangan Antarabangsa Pengajian Perniagaan (ICoBS) pertama di Universiti Malaysia Sabah (UMS) di sini, Rabu.

Ucapan beliau dibacakan oleh Pembantu Menteri Jenifer Lasimbang.

Pendekatan IUC, katanya, telah dilihat sebagai makna utama oleh banyak pelajar untuk daya saing.

"Terdapat banyak manfaat IUC - industri mendapat kepakaran berdasarkan universiti, teknologi, dan infrastruktur penyelidikan.

"Selain itu, universiti mendapat manfaat daripada dana tambahan atau akses kepada peralatan industri.

"IUC adalah bahagian penting dalam dana universiti. Malah, pembiayaan daripada organisasi antarabangsa dan perusahaan perniagaan untuk penyelidikan dan pembangunan (R & D) di universiti adalah sumber pendapatan yang penting."

Yusof juga berkata terdapat keperluan untuk menonjolkan pakej universiti dan termasuk pendedahan sebenar kepada spesifikasi industri, bagi pelajar untuk dibimbing oleh profesional industri, yang membimbing mereka untuk mendapatkan pengetahuan, kemahiran dan kebolehan yang betul.

"Syarikat besar harus tampil dan memastikan kursus bidang mereka, memberikan asas yang kukuh, serta pengetahuan semasa untuk memastikan graduan bersedia sepenuhnya untuk memasuki tenaga kerja," katanya.

Bertemakan "Academic and Industry Collaboration: Spearheading towards Business Excellence", ICoBS mengumpulkan lebih 70 peserta daripada

Malaysia, Pakistan, India, Oman Nigeria, New Zealand, dan Mexico, antara lain.

Kira-kira 78 kertas kerja akan dibentangkan semasa acara selama dua hari itu.

Naib canselor Prof Datuk Dr D Kamarudin D Mudin berkata pada era masa ini, sebuah universiti harus memastikan bukan hanya standard pengajaran, pembelajaran dan penyelidikan namun terdapat tanggungjawab lebih besar bagi memastikan pengetahuan akademik menyumbang kepada masyarakat.

"Kita boleh meningkatkannya dengan

menjalankan perkongsian yang mantap dengan industri yang menyediakan pembiayaan yang diperlukan melalui geran penyelidikan dan penyediaan kemudahan."

Ucapannya dibacakan oleh Dekan Fakulti Perniagaan, Ekonomi dan Perakunaan Dr Raman Noordin.

Kamarudin berkata tanggungjawab universiti adalah untuk menghasilkan graduan yang akan diterima oleh industri.

"Melalui IUC progresif, kami boleh menyumbang kedua-dua kepada perniagaan serta masyarakat kita," katanya.